

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 018b08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President to discuss reforms in Turkey

Strasbourg, 11.01.2008 – The President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), René van der Linden, will pay an official visit to Turkey from 13 to 16 January 2008 and will meet the country's most senior authorities, in particular the President of the Republic, Abdullah Gül, and the President of the Grand National Assembly, Köksal Toptan.

He is also due to meet the State Minister for Economic Affairs, Mehmet Şimşek, the Chair of the EU Harmonisation Committee, Yaşar Yakış, the Chair of the Foreign Affairs Committee, Murat Mercan, and the Governor and the Mayor of Konya.

The discussions should focus on the political and legislative reforms to be undertaken by Turkey as a Council of Europe member state, including those on freedom of expression and the fight against corruption, and in the context of the accession negotiations with the European Union. The President will also address Turkey's key role in inter-religious and intercultural dialogue, the integration of the Turkish communities in western Europe, the Cyprus question and Turkey's ability to ensure stability at regional level. Finally, he will have an exchange of views with the students of the TOBB University of Ankara.

Le Président de l'APCE se rend en Turquie pour y discuter des réformes

Strasbourg, 11.01.2008 – Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), René van der Linden, se rendra en visite officielle du 13 au 16 janvier 2008 en Turquie, où il rencontrera les plus hautes autorités du pays, notamment le Président de la République, Abdullah Gül, et le Président de la Grande Assemblée nationale, Köksal Toptan.

Il devrait également s'entretenir avec le Ministre d'Etat en charge des Affaires économiques, Mehmet Şimşek, le Président de la Commission sur les relations de la Turquie avec l'Union Européenne, Yaşar Yakış, le Président de la Commission des Affaires Etrangères, Murat Mercan, ainsi que le Gouverneur et le maire de la ville de Konya.

Les discussions devraient notamment porter sur les réformes politiques et législatives à engager par la Turquie en tant qu'Etat membre du Conseil de l'Europe, y compris celles relatives à la liberté d'expression et à la lutte contre la corruption, et dans le cadre des négociations pour son accession à l'Union Européenne. Le Président abordera également le rôle clé de la Turquie dans le dialogue interreligieux et interculturel, l'intégration des communautés turques en Europe de l'Ouest, la question chypriote, et la capacité de la Turquie à assurer une stabilité au niveau régional. Enfin, il prononcera un discours devant les étudiants de l'Université TOBB d'Ankara, avec lesquels il aura un échange de vues.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).